
FOKKERIJ IN BEDRIJF 

Als klein meisje was het al de grote 
droom van Steffi Verhagen om zelf 
een aantal goedgekeurde hengsten op 
stal te hebben. Generatieslang kruipt 

het paardenvirus al door het bloed van de 
familie Verhagen. Zo had Steffi’s opa altijd al 
tuigpaarden op stal waarmee op het land 
gewerkt werd. De vader van Steffi, Jan, had 
meer voorkeur voor de rijpaarden. Voordat er 
begonnen werd met de hengstenhouderij 
werden er vleesvarkens op het bedrijf gehouden. 
Naast de dagelijkse werkzaamheden die de 
varkens met zich meebrachten, werd er altijd 
tijd vrijgemaakt voor de edele viervoeter. 
Destijds werden er ieder jaar al zo’n zes tot acht 
veulens per jaar gefokt uit Nederlandse en 

Wat ooit begon als een hobby is ondertussen 
uitgegroeid tot een professioneel paardenbedrijf 
met vele facetten. Van jongs af aan droomde ze er 
al van om haar eigen hengstenhouderij te hebben. 
Met haar 25 jaar is Steffi Verhagen een van de 
jongste hengstenhouders in Nederland en het 
levende bewijs dat jongeren in deze huidige tijd, 
ook beroepsmatig, de fokkerij in kunnen gaan. 
IDS bezocht Verhagen Horse Service in het 
Brabantse Boekel. 
TEKST: MARCO STIENSTRA • BEELD: SANDRA NIEUWENDIJK

Verhagen Horse 
Service
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Holsteinse merrielijnen. Daarnaast werd stad en 
land afgereisd om keuringen en wedstrijden te 
bezoeken. 

Eigen KI-station 
Steffi: “Na de middelbare school heb ik de 
opleiding Verpleegkunde gedaan. Dat kwam per 
toeval, ik was goed in het vak biologie en mijn 
ouders vonden het verstandig dat ik een 
diploma op zak had voordat ik de paarden in 
ging. Vervolgens heb ik enkele jaren gewerkt als 
stervensbegeleidster. Een dankbaar beroep, 
maar de paarden bleven me trekken. In het 
laatste jaar van mijn opleiding heb ik de 
Kunstmatige Inseminatie-cursus voor paarden 
gevolgd. Om de cursus met goed gevolg af te 

ronden moesten we praktijkstage gaan lopen op 
een hengstenhouderij. Zo kwam ik terecht op 
het bedrijf van Piet Kuypers in Nederwetten. Ik 
heb bij hen het vak geleerd en werd daar al snel 
kind aan huis. Sindsdien insemineer ik nog 
steeds merries onderweg bij klanten voor de 
familie Kuypers, als zij handen te kort komen.” 
“Na een tijdje kwam Paul Hendrix met de vraag 
of ik voor hen wilde komen werken op de 
hengstenhouderij-afdeling. Uiteindelijk heb ik 
daar twee jaar lang gewerkt en combineerde ik 
dit met mijn baan bij de thuiszorg. Ook hadden 
we toen al thuis een KI-station en insemineerde 
ik bij klanten aan huis. In 2010 hebben we de 
stoute schoenen aangetrokken en na wat 
aanpassingen aan de varkensschuren hebben we 

Steffi, Wilma en Jan 
Verhagen vormen samen 
Verhagen Horse Service.

Steffi Verhagen: 
“Door hard 
werken en 

100% inzet is 
het bedrijf wat 

het nu is.”
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FOKKERIJ IN BEDRIJF 

het bedrijf omgevormd naar een hengsten- 
houderij. Wat betreft de timing kon het niet 
slechter, de financiële crisis deed zijn inslag en 
er zat een flinke krimp in de markt. In het begin 
was het heel hard werken om het bedrijf van de 
grond te krijgen en de fokkers moesten je het 

echt gunnen dat je hun merries mocht insemi-
neren. De paardensector is hard en we hebben 
vele tegenslagen gehad, maar door hard werken 
en ons 100% in te zetten hebben we het bedrijf 
gebracht tot wat het nu is. Mijn ouders, Jan en 
Wilma, steunen me ontzettend veel en doen 
thuis alle werkzaamheden als ik tijdens het 
dekseizoen hele dagen van huis ben om merries 
te insemineren en veulens te bekijken. Ik kan 
hier ontzettend van genieten. Onderweg spreek 
je veel mensen en doe ik veel kennis op, door 
goed te luisteren naar de verhalen van de 
ervaren fokkers”, zegt Steffi.   
De eerste goedgekeurde hengst die een box 
betrad bij Verhagen was Modesto van de familie 
Van de Lageweg. “We werken al jaren samen met 
de VDL Stud en tot de dag van vandaag verloopt 
deze samenwerking nog steeds heel erg fijn. 
Modesto (Grandeur x Lucky Boy, fokker S. van 
der Meer uit Surhuisterveen, red.) heeft één 
dekseizoen bij Piet Kuypers op het station 
gestaan, voordat hij naar ons toekwam. Ik kende 
de hengst dus al en hij heeft een goed aantal 
merries bij ons gedekt. Dit jaar staat Herald III 
bij ons op het station en natuurlijk onze eigen 
hengst Hennessy. Herald III is net als Modesto 
in eigendom van de familie Van de Lageweg. Hij 
is voor driekwart volbloed gefokt en is meer dan 
acht jaar lang succesvol geweest op het hoogste 
niveau met verschillende ruiters.”

De merries kunnen op 
het station en aan huis 
worden geinsemineerd.

De familie Verhagen is 
helemaal verzot van 
fokkerij. Steffi: “Aan de 
koffietafel kunnen we 
eindeloos discussiëren 
over de hengstenkeuze 
van onze eigen merries 
én die van onze 
klanten.”

Steffi Verhagen:
“Onderweg 

spreek ik veel 
mensen en doe 
ik veel kennis 

op door goed te 
luisteren naar de 
verhalen van de 

ervaren fokkers.”
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Cirkel rond 
In de afgelopen jaren is het bedrijf zo opge-
bouwd dat er praktisch en snel gewerkt kan 
worden. Met 20 boxen, een 20 x 40m binnen-
bak, 2 wasplaatsen, zadelkamer, een royale 
buitenpiste, groepsboxen voor circa 30 jonge 
paarden, dekruimte en een laboratorium waar 
het sperma verwerkt en verstuurd kan worden, 
voldoet het complex aan alle eisen van de 
familie Verhagen. “Het is voor ons op dit 
moment ideaal qua omvang en opzet. Alle 
faciliteiten zijn aanwezig om optimaal de 
paarden te kunnen trainen en de hengsten-
houderij te kunnen exploiteren. In de toekomst 
willen we nog wel bijbouwen, zodat er meer 
stallen komen en we een EU-gecertificeerd 
station kunnen worden”, zegt Steffi. 
Naast de hengstenhouderij, keuringsklaar 
maken, handel en het opfokken van de paarden 

EYECATCHERS OP DE HENGSTENKEURING 
Opvallend is dat de familie Verhagen ieder jaar een eyecatcher op de 
hengstenkeuring heeft. Zo was dat afgelopen jaar de aangewezen en in de 
KWPN Select Sale verkochte dressuurhengst ID United, inmiddels 
omgedoopt naar Imagine. “Deze hengst zal hopelijk dit voorjaar zijn 
dekbrevet behalen en in de toekomst zijn sportcarrière vervolgen onder 
Laurens van Lieren. Het is een hele fijne bewerkbare hengst die met veel 
gummi beweegt en die nooit een pas verkeerd heeft gezet bij ons. Ieder jaar 
is de hengstenkeuring in Den Bosch weer het hoogtepunt en ons doel is om 
dan een stel fijne hengsten mee te hebben lopen. Het is een evenement 
waarbij altijd ontzettend veel fokkers en handelaren uit zowel binnen- als 
buitenland op de tribune zitten en hengsten als Ferdinand, Hennessy en 
Imagine generen op deze dagen naamsbekendheid voor ons.  

biedt Verhagen Horse Service ook de mogelijk-
heid voor geboortebegeleiding. “Dit houdt in dat 
wij de drachtige merrie en de geboorte van het 
veulen kunnen begeleiden voor onze klanten. 
Op het bedrijf zijn ruime kraamstallen gesitu-
eerd en er is altijd iemand aanwezig die een 

Steffi  Verhagen is één 
van de jongste 
hengstenhouders in 
Nederland. 
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FOKKERIJ IN BEDRIJF 

De kleine fokkers niet vergeten
“In het verleden gingen de fokkers met hun 
merrie naar de hengstenhouder in de buurt, de 
afstand vormde de klantenbinding. Tegenwoor-
dig moet je dat genereren door service en goede 
hengsten. Eerlijke adviezen geven en niet het 
eigenbelang voor laten gaan, dat is wat bij ons 
telt. En daarbij vergeten we zeker niet de kleine 

oogje in het zeil kan houden bij de drachtige 
merries. Zo zitten we er altijd kort op en 
kunnen we ingrijpen, mocht dit nodig zijn. Vaak 
leveren we de merrie na enkele weken weer 
drachtig af bij de klant. Dit maakt de hele cirkel 
op het gebied van merriebegeleiding weer rond 
en zo kunnen we de merriehouders een extra 
service aanbieden.” 

HENNESSY 
Hennessy (De Niro uit Silhouette elite pref v.
Jazz, fokker Ploegmakers Van Bavel uit Sint 
Oedenrode) is het oogappeltje van de familie 
Verhagen. Steffi: “Als veulen leek hij al 
veelbelovend en we hebben hem tot ons 
geluk, samen met de familie Van de Lageweg, 
in handen kunnen krijgen. Vorig jaar werd de 
zwarte parel ingeschreven in het stamboek 
met een totaalscore van 82 punten en werd 
daarmee de hoogst scorende hengst van het 
voorjaarsonderzoek. We kijken reikhalzend uit 
naar de eerste veulens die dit jaar geboren 
zullen worden. Hij is nog jong en we doen 
rustig aan met hem, maar hij lijkt zeer veel 
kwaliteit te tonen onder het zadel. Hij zal door 
Stal Laarakkers op eerlijke en verantwoorde 
wijze worden opgeleid voor het grote werk. 
Wat mij betreft gaan we in de toekomst nog 
veel van hem horen.” 

Moeder Wilma Verhagen 
bewerkt het sperma in 
het laboratorium.

Naast de veulens die de 
familie Verhagen zelf 
fokt, worden ook altijd 
nog wat hengstveulens 
aangekocht voor de 
opfok. De 
varkensstallen zijn 
verbouwd tot opfokstal. 
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fokker, want daar worden veelal de goede 
paarden gefokt. Neem bijvoorbeeld fokkers als 
Cees Zandbergen met de Oberlina-stam en 
Anita Elema die de KWPN-hengst Webster en de 
recent aangewezen United-zoon ID United 
(omgedoopt naar Imagine, uit Valentine elite 
IBOP-dr v.Welt Hit II, red.) fokte. Dit zijn 
fokkers die bewijzen dat je met een kleine  
fokkerij toch zeer succesvol kunt zijn.” 
 
Hengstenkeuring als uithangbord 
“De hengstveulens uit eigen fokkerij worden 
grotendeels aangehouden met het oog op de 
hengstenkeuring. Daarnaast worden er jaarlijks 
ook enkele hengstveulens aangeschaft uit 
interessante merrielijnen of creëren we een 
systeem met de fokker waarbij we gezamenlijk 
het avontuur aangaan. We maken jaarlijks zo’n 
tien hengsten klaar voor de keuring en hopen 
dat er uiteindelijk één opvallende hengst tussen 
zit die ons het podium biedt in Den Bosch. Een 
mooi voorbeeld hiervan is de hengst Ferdinand. 
Die hengst kregen we als 2,5-jarige op stal om 
klaar te maken voor de hengstenkeuring en was 
destijds nog in handen van zijn fokker, Jos 

Althuizen uit Sint Anthonis. Hij kwam net uit 
de opfok vanuit Frankrijk en leek direct al heel 
apart. In die periode dat hij bij ons op stal stond 
ontwikkelde hij zich alleen maar verder en 
tijdens het werk toonde hij altijd zeer veel 
instelling. Ferdinand liet toen al zien dat hij heel 
veel zelfhouding, kracht en souplesse in de 
beweging had en zeer gemakkelijk kon schake-
len. Op de hengstenkeuring werd hij vlot 
aangewezen en werd hij voor 180.000 euro 
afgeslagen in de KSS. Als het uiteindelijk 
allemaal zo uitpakt als dat je hoopt, geeft dat 
echt een kick”, vertelt Steffi. 

Fokkerij 
“De fokkerij heeft echt onze hoofdinteresse”, 
vervolgt Steffi. “Zo kunnen we ’s ochtends 
tijdens de koffiepauze hele discussies houden 
over hengstenkeuzes voor onze eigen merries of 
die van de klanten.” Steffi is tevens bestuurslid 
van het JongKWPN. “Dankzij die club kunnen 
jonge mensen die geïnteresseerd zijn in de 
fokkerij kennis vergaren bij paardenmensen die 
hun sporen hebben verdiend in de paardenwe-
reld en netwerken met mensen uit het gehele 

Steffi maakt op de 
poetsplaats, die grenst 
aan de binnenbak, een 
paard klaar voor de 
training. 

Steffi Verhagen:
“Ik vind het 

JongKWPN een 
hele mooie kans 

voor jonge 
mensen die 

geïnteresseerd 
zijn in de 
fokkerij.”
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land. Een unieke kans!” Steffi vervolgt: “Ons 
doel als familiebedrijf is om jaarlijks met zo’n 
12 á 13 merries te fokken uit stammen die 
zich keer op keer hebben bewezen. Fokken is 
ook vooruit kijken, waarbij een langetermijn-
visie belangrijk is. De moederlijnen zijn 
hierbij belangrijk en bewezen stammen geven 
meer kans op succes. We dekken het liefst bij 
jonge hengsten waarin we sterk geloven, want 
dit zien we als een kans om het snelst 
vooruitgang te boeken in de fokkerij. We 
blijven streng selecteren en gaan alleen verder 
met het fokmateriaal wat echt goed lijkt. Zo 
worden alleen de beste veulens aangehouden 
en opgefokt om daarmee verder te kunnen.”
Steffi vervolgt haar verhaal: “Dit jaar wordt er 
onder meer een veulen verwacht van de 
Cardento-zoon Carrera uit de ster PROK-mer-
rie Fiola W (Chin Chin x Libero H, fokker 
B.J.M. Wezenberg uit IJsselmuiden, red.).” 

Zij is de volle zus van de goedgekeurde hengst 
Zèlote VDL die nu in Amerika op 1.45m niveau 
springt met Tina Dilandri. Haar moeder Poala 
W staat tevens te boek als moeder van het 
nationale springpaard Columbia (v.Douglas) 
en als grootmoeder van het internationale 
springpaard Desiree van het Marienhof (v.Con 
Air). “Nog zo’n interessante merrie is de 
elite-merrie Vaniki (v.Calido x Ahorn), zij 
verwacht een veulen van de bewezen hengst 
Hampshire VDL.” Moeder Iniki leverde onder 
meer het bekende olympische springpaard 
Promise Me (v.Lauriston) van Ian Miller en de 
twee internationale springpaarden Cardieno 
VDL (v.Cardento) en Saniki (v.Corland). Verder 
komt het Grand Prix-springpaard Edison 
(v.Zuidhorn) ook uit de directe moederlijn van 
Vaniki. “Daarnaast fokken we al enkele 
generaties lang met de Holsteiner-stam 1859. 
Uit deze stam fokken we onder meer met de 

Naast de moderne 
middelen om de merries 
te controleren op 
hengstigheid, wordt ook 
gebruik gemaakt van 
een schouwhengstje. 

Steffi Verhagen:
“Ieder jaar 
kippenvel 

krijgen van je 
eigen paard in 

Den Bosch, 
dat verveelt 

nooit.”
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Elema, en Santa Cara C (Cocktail x Ulrich, 
red.) gedekt worden met Hennessy. Santa Cara 
liep zelf Z2-dressuur en komt uit de recht-
streekse lijn van de hengst Krack C. Deze 
merrie hebben we in mede-eigendom met Fred 
Vlaar. Hopelijk brengen deze merries ons de 
komende jaren nog tal van goede hengstveu-
lens die ons toekomst bieden. Want ieder jaar 
kippenvel krijgen van je eigen paard in Den 
Bosch, dat verveelt nooit.” •

merrie Z-Clazien (Corland x Acobat II, red.), 
zij is een halfzusje van de bij Zangersheide 
goedgekeurde hengsten Quite Acobat (v.Quite 
Capitol) en de internationaal springende 
Canturo-zoon Colibri 19. De in Holstein 
goedgekeurde hengst Classe VDL hebben wij 
ook gefokt en komt uit dezelfde moeder als 
Z-Clazien. Hij loopt nu goed mee op internati-
onaal niveau in Amerika”, vertelt de jonge 
fokker. “Naast de springpaarden fokken we 
ook met enkele dressuurmerries. De Apache-
dochter Godine krijgt dit jaar een veulen van 
Glamourdale.” Godine is een halfzus van de 
eerdergenoemde hengst Ferdinand (Vivaldi uit 
Sabina elite pref prest v.Havidoff), het interna-
tionale dressuurpaard Dante 94 
(v.Tuschinski) en het Lichte Tour-paard 
Vortuyn (v.Krack C). Ook Zinnya (v.Krack C) 
komt uit dezelfde moeder als Godine en loopt 
reeds op Lichte Tour-niveau. “Dit jaar zullen 
de merries Valentine, die we in gezamenlijke 
eigendom hebben met haar fokker Anita 

FACILITEITEN VAN VERHAGEN HORSE SERVICE 
-   20 ruime boxen met wasplaatsen en 

zadelkamer
-  loopstallen voor circa 30 jonge paarden 
- Dekruimte
- Laboratorium 
- 20 x 40m binnenbak
- Ruime buitenpiste
- Diverse weilanden en paddocks 

De familie Verhagen 
maakt per jaar zo’n tien 
hengsten klaar voor de 
hengstenkeuring. 

Verhagen Horse Service 
biedt ook de service om 
de merrie te laten 
afveulenen op het 
station. De eerste 
veulens zijn 
ondertussen geboren.
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